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Zpráva o činnosti SCM 29er v roce 2016 

Sezóna 2016 

V letošním roce byly ve Sportovním centru mládeže lodní třídy 29er celkem 3 posádky. Ty 
se pravidelně účastnily soustředění a závodů s podporou trenéra SCM, ale také část objely 
samostatně. V lednu se Šimon Mareček a Jan Svoboda zúčastnili ISAF Youth Sailing World 
Championship v Malajsii, kde vybojovali 24. místo. V únoru se pak trénovalo v chorvatském 
Zadaru. Podmínky byly velmi dobré a přes časný termín byla lokalita dobrou volbou. V 
březnu se pak jachtaři přesunuli na Lago di Garda, kde bylo v CV Arco další soustředění, 
zakončené Velikonoční regatou. Šimon Mareček a Jan Svoboda zde skončili na pěkném 7. 
místě a o pár dnů později předvedli svoji formu dojezdem na 38. místě v závodě série 
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Eurocup ve francouzském Cavalaire. V dubnu pak proběhlo velké třídové soustředění na 
Nechranicích. Akce se velmi vydařila. Po celou dobu panovaly skvělé podmínky a to se 
následně projevilo i v závodě, kde byly posádky nesmírně vyrovnané. V květnu následoval 
závod na Lago di Garda, kde se 5. místem opět blýskla posádka Šimon Mareček a Jan 
Svoboda. Ti o své skvělé formě přesvědčili i další naše posádky na extrémně větrném 
pohárovém závodě na Nových Mlýnech, kde vyhráli všechny rozjížďky. V červnu toho ale 
tento tým příliš nenajezdil. Nebyl na Lipně a ani v Kielu, kam naopak odjely Lucie Keblová a 
Sára Tkadlecová. V červenci oba lipenské závody ovládli Václav Brabec a Martin Vácha, 
kteří následně kralovali po zbytek roku, kromě mistrovství Německa, kde je ještě Mareček 
se Svobodou porazili, když obsadili 46. místo. Na mistrovství světa, kde bylo 226 lodí se do 
stříbrné skupiny dostali pouze Václav Brabec a Martin Vácha. Ti nakonec skončili na 95. 
místě a zajistili si nominaci na Youth World Sailing Championship. Na podzim se tým 
předvedl na Mistrovství ČR a Eurocupu na Nechranicích, kde suverénně zvítězil. Nejlepší 
výkon pak předvedl také na Lago di Garda, kde v závěrečném závodě série Eurocup skončil 
na 26. místě z 90 lodí. Jak na Nechranicích, tak i na Lago di Garda proběhlo úspěšné 
týdenní soustředění. Na závěr roku se ještě chystá účast posádky Václav Brabec a Martin 
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Vácha na Youth World Sailing Championship v Aucklandu na Novém Zélandu. Tato posádka 
dovršila věku 18 let a tak mají poslední možnost účasti na tomto největším mládežnickém 
závodě.


Co se podařilo 

Opět se podařilo výraznou měrou posunout výkonnost závodníků SCM. Ti jednoznačně 
vládli Poháru ČR a nikdy před sebe nepustili jiné závodníky. Důležité je ale zlepšení na 
mezinárodní scéně, kde se naši jachtaři dokáží poprat i s těmi nejlepšími. Důkazem jsou 3 
dojezdy v TOP 10 na velmi dobře obsazeném Eurocupu na Gardě. Také se podařilo 
uspořádat 2 soustředění, na které byli přizváni i další závodníci, tedy nejen z SCM. Pro 
všechny to pak bylo jednoznačným přínosem. Letos byl kladen větší důraz na bezpečnost. 
Vše se naštěstí obešlo bez zranění. Také se podařilo udržet dobrou komunikaci v 
posádkách. Byla sestavena i velmi perspektivní dívčí posádka Lucie Keblová a Sára 
Tkadlecová. 


Co se nepodařilo 

Nepodařilo se zabránit odchodu Lucie Keblové na Laser 4.7 a tedy i rozpadu posádky. Sára 
Tkadlecová sice dokončila úspěšnou sezónu se zaskakující Nikol Staňkovou, ale nemáme 
pro ni stálou kormidelnici na dané úrovni. Stále se nedaří zajistit dostatečný přísun 
závodníků z dětských tříd Optimist, RS Feva a Cadet tak, aby vznikla při výběru větší 
konkurence a tlak na závodníky. Zároveň je stále problematické přílišné otálení s 
přechodem z RS Feva a Cadet na 29er. V 17 letech je již skutečně pozdě. Ze všeho tedy 
vyplývá nedostatečné prosazování koncepce ČSJ a možná i malá osvěta. 


Hodnocení posádek 

Šimon Mareček / Jan Svoboda - Posádka měla výbornou první část sezóny. Pak nepatrně 
zanedbala přípravu a na mistrovství světa jen těsně nepostoupila do stříbrné skupiny. Díky 
tomu přišla i o nominaci na mládežnické mistrovství světa. Tým se ale celkově opět výrazně 
zlepšil jak na vodě, tak i fyzicky. Doufejme, že vše zúročí příští rok na Youth Worlds v Izraeli.


Václav Brabec / Martin Vácha - Tým měl po celý rok velké nasazení a pracoval i na 
detailech. To se projevilo jejich nástupem v druhé polovině sezóny a od té doby jsou téměř 
k neporažení. Posádka zakončí úspěšnou kariéru na 29eru na mistrovství světa v prosinci 
na Novém Zélandu a v příštím roce se bude věnovat studiu. Jejich slibná kariéra na 29er tak 
nejspíš končí.


Sára Tkadlecová - Tato jachtařka se během sezóny vypracovala na jednu z nejlepších 
kosatnic, která svým umem byla schopná jednoznačně konkurovat i ostatním kosatníkům 
nejen SCM. Po odchodu Lucie Keblové z posádky, dokončila úspěšnou sezónu s Nikol 
Staňkovou. Je ale nesmírná škoda, že zatím nemáme adekvátní kormidelnici, která by 
posádku doplnila.
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Žebříček Sportovního centra mládeže 29er 

Plány pro rok 2017 

Pro příští jachtařskou sezónu bychom rádi rozšířili Sportovní centrum mládeže o 3 nově 
příchozí posádky. Jedna stávající posádka by měla být špičková, jedna by se měla 
dotáhnout, jedna postupně zlepšovat a tři budou začínat. Pro jejich rychlé zařazení ale 
počítáme s prostřídáním stávajících jachtařů s novými, aby byl na lodi vždy jeden zkušený. 
To by mělo pomoci rychlejší výuce. Společně s tréninkem manévrů na břehu a kvalitním 
video-rozborem by mohl být proces výuky rychlejší, než tomu bylo dříve u posádek, které 
všechny začínaly od nuly.


* Tabulka je předběžná a probíhá průběžné doplňování - chybí mezinárodní závody a 	    
soustředění - finální podoba bude hotová do konce ledna 2017


Posádka 1 2 3 4 5 6 7 Bodů

1. V. Brabec / M. Vácha 2 2 2 1 2 2 1 8

2. Š. Mareček / J. Svoboda 1 1 1 2 4 4 2 11

3. S. Tkadlecová 3 3 3 3 6 6 3 21
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Sezónu bychom chtěli opět zahájit v chorvatském Zadaru, který se opakovaně ukázal jako 
vhodná lokalita. Tentokrát bychom tam ale chtěli nechat lodě a v březnu soustředění 
zopakovat. V dubnu by pak následoval krátký trénink a první významnější závod na Lago di 
Garda. Na konci dubna, nebo na začátku května a v září je naplánováno třídové soustředění 
ALT, abychom začlenili i ostatní posádky a těžili z větší flotily. Plánujeme účast na vybraných 
závodech série Eurocup, na mistrovství Evropy v Quiberonu ve Francii a na mládežnickém 
mistrovství světa v Izraeli. Otevřeného mistrovství světa 29er v Los Angeles se 
pravděpodobně nikdo z našich nezúčastní. 


Na akcích se počítá s podporou druhého trenérského člunu, který zajistí větší plynulost 
tréninku a také vetší bezpečnost účastníků. Člun s druhým trenérem, který bude rekrutován 
z řad rodičů, bude asistovat i při sledování závodníků na regatách. Zároveň chceme se 
závodníky zapracovat na větší propagaci ALT 29er, dělat osvětu a zajistit větší příliv 
mladých jachtařů do této úžasné mládežnické třídy.
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Navržení závodníci do Sportovního centra mládeže 29er pro rok 2017 

1. Šimon Mareček 1999 / Jan Svoboda 1999


2. Matěj Vítovec 1999 / Martin Krsička 2000


3. Adam Ott 2001 / Matěj Konopík 2000 


4. Petr Košťál 2002 / Jaroslav Čermák 2001


5. Matěj Jurečka 2001 / Tomáš Zíta 1999 


6. Ondřej Müller 2001 / Mikuláš Vaszi 2002


Těchto šest závodníků navrhuji VV ČSJ k zařazení do Sportovního centra mládeže lodní 
třídy 29er pro rok 2017. Po dohodě s ALT a především KVS došlo v minulém roce k zásadní 
redukci počtu navržených z 10ti na 3 posádky. Letos žádáme o doplnění tří začínajících, 
aby byla zajištěna kontinuita.


Šimon Mareček / Jan Svoboda - naše nejzkušenější posádka pro příští sezónu. Počítá se 
z jejich účastní na velkých mezinárodních regatách, včetně Youth Worlds, Mistrovství 
Evropy a závodech Eurocup. Posádka bude aktivně předávat zkušenosti novým jachtařům.


Matěj Vítovec / Martin Krsička - posádka s ideálním rozložením hmotnosti, která má 
nasazení a předpoklady se zlepšovat. V příštím roce by mohla začít konkurovat našim 
nejlepším.


Adam Ott / Matěj Konopík - stále velmi mladá posádka, která má za sebou dva roky 
závodění i přesto, že letos ještě mohli závodit na Optimistu. Tým se příliš nezlepšil, ale 
zintenzivněním tréninku díky zařazení do SCM má šanci na postup. 


Petr Košťál / Jaroslav Čermák - naši nejzkušenější závodníci z RS Feva, kteří mají na 
svém kontě řadu i mezinárodních úspěchů. Tým by měl na 29er ale nastoupit kvůli 
fyziologickým předpokladům v prohozeném pořadí. Zařazení do SCM by mělo být 
podmíněno povinnou účastí na únorovém a březnovém soustředění v Chorvatsku a na 
tréninku a regatě v dubnu na Lago di Garda.


Matěj Jurečka / Tomáš Zíta - mladý zkušený kormidelník z Optimista a o něco starší 
kosatník příchozí z dvouposádkové RS Feva, se zatím jeví jako ideální kombinace. 
Překážkou může být jejich malá celková hmotnost. Zařazení do SCM by mělo být 
podmíněno povinnou účastí na únorovém a březnovém soustředění v Chorvatsku a na 
tréninku a regatě v dubnu na Lago di Garda.


Ondřej Müller a Mikuláš Vaszi - velmi mladá a perspektivní posádka. Dobré fyziologické 
předpoklady a ideální hmotnost. Není zde ale úplně jasné směřování týmu. Oba mají své 
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aktivity na Laseru, ale také na windsurfu Techno. Pokud se vrhnou jedním směrem, pak mají 
jistě velkou šanci. Zařazení do SCM by mělo být podmíněno povinnou účastí na únorovém 
a březnovém soustředění v Chorvatsku a na tréninku a regatě v dubnu na Lago di Garda.


Navržené posádky pro přidělení lodí 29er ČSJ pro rok 2016 

Šimon Mareček 1999 / Jan Svoboda 1999 - 137 kg


Matěj Vítovec 1999 / Martin Krsička 2000 - 126 kg


Adam Ott 2001 / Matěj Konopík 2000 - 137 kg


Petr Košťál 2002 / Jaroslav Čermák 2001 - 119 kg


Matěj Jurečka 2001 / Tomáš Zíta 1999 - 111 kg


Ondřej Müller 2001 / Mikuláš Vaszi 2002 - 116 kg


Anna Milerová 1997 / Klára Houšková 1998 - 115 kg


Barbara Pavlíková 1999 / Jan Pokorný 1994 - 116 kg


Jonatán Klimeš 1999 / Benjamin Šustek 2000 - 123 kg


Český svaz jachtingu má k dispozici na přidělování celkem 10 lodí. Pro rok 2017 se ale 
přihlásilo pouhých 9 posádek. Jedná se o 6 stávajících týmů, které si zodpovědně plnily své 
závazky a 3 nové, snad i perspektivní posádky. 


Na závěr bych rád poděkoval Českému svazu jachtingu za projevenou důvěru. Celý tým se 
podařilo posunout opět kupředu, nedošlo k žádným vážným incidentům a zejména se vše 
obešlo bez zranění. Děkuji a těším se na další přínosnou spolupráci.


	 David Křížek 

        trenér SCM 29er
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